
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł Nr XXXVII/2017 

z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 19 grudnia 

2017 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:00 , a zakończono o godz. 16:30. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych . 

( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady prowadził - Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego - Józef Blank 

- Starosta Nowomiejski – Andrzej Ochlak 

- Zastępca Burmistrza  - Krzysztof Widźgowski 

- Skarbnik Miasta                                     - Wioletta Chętnicka 

-  Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia 

   Komunalnego                                         - Damian Artuszewski 

-  Adwokat                                                - Tomasz Kwiatkowski                             

- Radny Rady Powiatu                               -  Marek Piątkowski 

- Nauczyciel  Zespołu Szkół Podstawowej i Muzycznej -trener zapasów UKS Sokół –  

   Krzysztof Przybysz wraz  uczennicą, podopieczną Eweliną Ziółkowską 

- Przewodniczący Miejskiej Rady Seniorów – Lech Bober 

- Przedstawiciele Młodzieżowej Rady Miasta  

- Pracownik Urzędu Miejskiego     -    Dariusz  Sobaszkiewicz 

 Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

    - stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego.  

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

    Nowe Miasto Lubawskie na lata 2017-2035. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 

    2017 rok. 

9. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

    na lata 2018-2035: 

1) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie  

opinii o  przedłożonym przez Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 

2018-2035; 

    2) podjęcie uchwały. 

 10. Uchwalenie budżetu miasta na 2018 rok: 

   1) wystąpienie Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego; 

   2) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie: 

       a) opinii o przedłożonym przez Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego 

           projekcie uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok, 

       b) opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w 

           projekcie uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok, 

   3) opinia Komisji Budżetu i Finansów; 

   4) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/195/2013 Rady Miejskiej w  

      Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 kwietnia 2013 r. w sprawie określenia zasad  

      udzielania dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót     

      budowlanych przy obiektach zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn.”Aktywność szansą na rozwój”  

      współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/245/2014 Rady Miejskiej w  

      Nowym Mieście Lubawskim z dnia 28 stycznia 2014 r. w sprawie szczegółowych      

      warunków przyznawania  i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi  

      opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z  

      zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego  

      zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w  

      Nowym Mieście Lubawskim. 

15. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

16. Zakończenie sesji. 
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Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja dokonał otwarcia XXXVII sesji Rady 

Miejskiej stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 14 radnych, a 

więc obrady są prawomocne.                                   

Wśród zaproszonych gości  obecni byli  nauczyciel Zespołu Szkoły Podstawowej i 

Muzycznej,   trener zapasów UKS Sokół - Krzysztof Przybysz z uczennicą, podopieczną 

Eweliną Ziółkowską wraz z Mamą. Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank w 

asyście Przewodniczącego Rady Miejskiej- Marcina Deja  wręczył Ewelinie Ziółkowskiej list 

gratulacyjny wraz z nagrodą za zdobycie tytułu mistrzyni Polski podczas Mistrzostw Polski 

Młodziczek w Zapasach Kobiet i osiągnięcie wielu innych sukcesów w 2017 r. życząc 

dalszych sukcesów na arenie krajowej i międzynarodowej, a trenerowi list gratulacyjny, 

gratulując dotychczasowych sukcesów oraz wychowania wielu medalistów na światowych 

arenach. Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank podziękował obecnym za 

osiągnięcie sukcesów na poziomie ponadlokalnym i promocję naszego miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja poinformował, że przedstawiciele  Gminy 

Miejskiej  zajęli III miejsce w II Turnieju Drużyn Piłkarskich o Puchar Komendanta 

Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim w dniu 2 grudnia 2017 r. 

Ad. pkt 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja na sekretarza obrad zaproponował radnego  

Zbigniewa Ewertowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 13 

głosach „za” i 1 wstrzymującym w obecności 14 radnych  wybrała radnego – Zbigniewa 

Ewertowskiego na sekretarza obrad. 

Ad. pkt 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja przedstawił porządek obrad XXXVII  sesji 

Rady Miejskiej. Rada Miejska nie wniosła zmian do porządku obrad.                                                    

Ad. pkt 4 

Protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w pok. nr 36 Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 

Sekretarz obrad poprzedniej sesji – radny Jarosław Oelberg nie zgłosił uwag do protokołu.  

Pozostali radni również nie wnieśli uwag do protokołu. 

Protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie  w 

obecności 14 radnych.                                                    
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Ad. pkt 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego –Józef Blank przedstawił sprawozdanie z 

działalności międzysesyjnej w zakresie bieżącej działalności Burmistrza. 

W wyniku dyskusji sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę. 

Ad. pkt 6 

Radni nie złożyli na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radni  wnieśli ustnie zapytania.  

Radny – Krzysztof Hoppe 

-odnośnie odwołanego spotkania w sprawie opracowania przewodnika po ziemi lubawskiej 

zaproponował, aby zacząć promować  nową markę ziemia nowomiejska, powiat 

nowomiejski, gdyż Lubawa złożyła akces do powiatu iławskiego i tak naprawdę z ziemią 

lubawską niewiele mamy wspólnego. 

Radny – Rafał Bogucki 

Wskazał na problemy wynikające z zamieszkiwania na terenie miasta przez cudzoziemców, 

konkretnie Ukraińców, którzy przybyli tutaj za pracą. Zapytał czy są  spełnione warunki bhp i 

p.poż w wynajmowanych przez nich domach i lokalach. Zwrócił się o przeanalizowanie 

zasadności przeprowadzenia kontroli przy udziale policji, która jest uprawniona do 

przeprowadzania kontroli legalności pobytu, straży pożarnej czy innych instytucji. Ponadto 

zapytał czy p. Burmistrz dysponuje wiedzą ile takich osób przebywa na terenie miasta. 

Ad. pkt 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie na lata 2017-2035.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXVII/231/2017 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt 8 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – Zofia Wilbrandt 

przedstawiła pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2017 r. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 
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Uchwała Nr XXXVII/232/2017 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Marcin Deja odczytał uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018-2035. Opinia 

stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Miejskiej 

Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018-2035. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXVII/233/2017 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

 Uchwalenie budżetu miasta na 2018 rok: 

1) Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank omówił projekt budżetu miasta 

na rok 2018 wnosząc do Rady o przyjęcie przedłożonego projektu. 

2) Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja odczytał uchwały Składu Orzekającego  

    Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie: 

          a) wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Nowego Miasta      

              Lubawskiego projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok, 

          b) możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego przez Burmistrza  

              Nowego Miasta Lubawskiego w projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok. 

            Opinie  stanowią zał. Nr 8-9 do protokołu. 

3)   Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jarosław Oelberg  przedstawił opinię  

      Komisji do projektu budżetu miasta na 2018 r. Opinia stanowi zał. Nr 10 do  

      protokołu. 

4)   Przewodniczący Rady Miejskiej –  Marcin Deja odczytał projekt uchwały w  

       sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2018 r.  

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

      Uchwała Nr XXXVII/234/2017 – stanowi zał. nr 11 do protokołu        

Ad. pkt 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/195/2013 Rady Miejskiej w  
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Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 kwietnia 2013 r. w sprawie określenia zasad  

udzielania dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót   

budowlanych przy obiektach zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXVII/235/2017 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn.”Aktywność szansą na rozwój” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego”. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXVII/236/2017 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. pkt 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/245/2014 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 28 stycznia 2014 r. w sprawie szczegółowych  warunków przyznawania  i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXVII/237/2017 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projektu chwały w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXXVII/238/2017 – stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Ad. pkt 15 

Na zapytania radnych odpowiedzi udzielił Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef 

Blank: 

- odnośnie spotkania w ramach opracowania przewodnika po ziemi lubawskiej z jednej strony 

intencją było, żeby całą ziemię lubawską, przez którą płyną rzeki Drwęca i Wel ująć w 

jednym kompleksowym opracowaniu dla turystów, którzy  mogliby się po tym terenie 

przemieszczać. Ta idea przyświeca stowarzyszeniom, organizacjom, które wyszły z taką 
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inicjatywą. Natomiast jako produkt turystyczny ziemia nowomiejska może zafunkcjonować, 

bo historycznie ziemi lubawskiej nie zmienimy. Podczas spotkania zaprezentuję tę sugestię, 

zobaczymy jak się do tego zebrani odniosą. Nie chciałbym przesądzać. Podejmuję temat, będę 

na ten temat rozmawiał, 

- jeśli chodzi o kwestię pracowników pochodzących z Ukrainy na terenie Nowego Miasta 

Lubawskiego na chwilę obecną meldunek czasowy  posiadają 194 osoby. Natomiast sprawa 

legalności pobytu czy też warunków w jakich zamieszkują  to jest zupełnie oddzielna kwestia 

nie związana  z kompetencjami burmistrza, to raczej sprawa Urzędu Skarbowego, Sanepidu, 

inspekcji, a pod względem bezpieczeństwa  straży pożarnej i policji. Dopóki nie ma zgłoszeń 

bezpośrednio z adresem, którego  dotyczy, to trudno interweniować. Jeśli są usługi  

hotelarskie i prowadzenie działalności gospodarczej, to jest jedna kwestia, która podlega 

uregulowaniu prawu. Wtedy bezpośrednie pole do popisu ma Urząd Skarbowy. Natomiast do 

prywatnego najmu mieszkań, który nie jest działalnością gospodarczą w sensie hotelarskim 

trzeba inaczej podchodzić. Najem hotelarki jest krótkotrwały. Natomiast najem mieszkań jest 

na zasadzie umowy cywilnoprawnej z wynajmującym jeśli ona jest. Natomiast jeśli jej nie ma 

to są stosowne organy kontroli i ewentualne egzekwowanie przestrzegania prawa. Jeśli będę 

miał konkretny sygnał od mieszkańców, że coś złego się dzieje oczywiście stosowne 

interwencje będę podejmował do odpowiednich organów. Natomiast  póki takich wniosków 

nie ma, to nie ma płaszczyzny do działania dla burmistrza miasta.  

Z kolei Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank zwrócił się do Zastępcy 

Komendanta Powiatowego Policji – Mirosława Mozarczyka  o odniesienie się do tej kwestii 

podkreślając, że jest to kwestia na pewno istotna, ponieważ mieszkańcy z Ukrainy tutaj 

przebywają. Natomiast jak to wygląda w praktyce i ewentualnie co możemy zrobić, jaki 

nadzór możemy pełnić.  

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji – Mirosław Mozarczyk 

Odnośnie nielegalnego pobytu osób takie czynności wykonujemy. Do tej pory do mnie nie 

doszły sygnały dotyczące niewłaściwej sytuacji sanitarnej przebywania, zamieszkania tych 

osób. Niemniej jednak ja ten sygnał pana radnego przyjmuję i uczulę policjantów. Oczywiście 

w granicach swoich kompetencji nie mamy możliwości sprawdzania czy też nadzoru  

sanitarnego. Niemniej jednak możemy z uwagi na to, że taką legalność pobytu sprawdzamy, 

dlatego uczulę policjantów, którzy dokonują tych czynności, żeby również zwracali uwagę w 

jakich warunkach osoby te przebywają, a w sytuacji faktycznie niepokojącej będziemy 

informowali odpowiednie instytucje i urząd miasta. Natomiast takich sygnałów nie mamy, ale 
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weźmiemy pod uwagę podczas sprawdzania legalności pobytu czy warunki sanitarne są 

zachowane. 

Radny – Rafał Bogucki 

Zapytał czy co do sprawdzania legalności pobytu policja ma takie prawo. 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji – Mirosław Mozarczyk 

Odbywa się to dwutorowo. Jeśli policjant legitymuje obywatela państwa ukraińskiego ma 

obowiązek sprawdzić również legalność pobytu takiej osoby. To jest jedna strona medalu. 

Druga strona medalu jest taka, że te osoby ubiegając się o pobyt na terytorium RP muszą do 

Urzędu Wojewódzkiego złożyć stosowne dokumenty. W takim przypadku weryfikujemy 

chociażby czy osoby te są zameldowane, czy mają źródła utrzymania. Wtedy między innymi  

sprawdzamy gdzie mieszkają. Tak jest jak powiedziałem, jeżeli obywatel Ukrainy jest 

legitymowany, a może być w różnej sytuacji legitymowany, chociażby w przypadku kontroli 

drogowej, wtedy policjant musi sprawdzić czy taka osoba przebywa na terytorium RP 

legalnie.  Są też kwestie związane z uzyskaniem legalności pobytu, wtedy musimy trochę 

szerzej spojrzeć, zweryfikować, gdzie pracuje osoba, jaki zasób pieniędzy otrzymuje. Także 

to są dwie różne rzeczy. 

Radna – Zofia Wilbrandt 

Najczęściej jest tak, że budynki wynajmują firmy. Firma wynajmuje cały budynek, płaci 

określony czynsz i wtedy zasiedla swoimi pracownikami, urządza w swoje wyposażenie i 

wynajmujący bardzo często nie ma wpływu na to ile osób tam przebywa. Są też firmy w 

mieście, które w mniej rażący sposób wynajmują i wtenczas  umowa też zawarta jest z firmą. 

Rzadko bywa, że umowa zawarta jest z obywatelem ukraińskim. 

Ad. pkt 16 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 

Marcin Deja zamknął obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej                 

Zbigniew Ewertowski                                                                                Marcin Deja                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

 

 

 

                                    


